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Kommentarer vedr. “Udvalgte områder” 2024, Aalborg UH 
Tak for muligheden for at give vores holdninger til kende i forbindelse med indsamling af 

høringssvar. 

 

Vi ønsker, fra medarbejderrepræsentanter til HospitalsMED, at rette opmærksomheden mod at 

udtrykke vores perspektiver vedrørende: 

- Lukning af Skadeklinikken i Farsø 

- Lukning af Småskadeklinikken i Hobro 

- Reducering i tilstedeværelse af speciallæge i traumatologien i Thisted 

 

Vi er bekymrede for konsekvenserne af disse ændringer for Akutmodtagelsen i Aalborg, og dens 

kapacitet til at betjene patienter i Nordjylland. Det er nødvendigt at anerkende, at flere patienter vil 

henvende sig til Aalborg Akutmodtagelse. Derfor bør det overvejes at styrke Akutmodtagelsen, da 

den allerede er under stort pres med hensyn til patientindtag og personaleressourcer. Som det er 

lige nu, er ventetiden allerede lang i Akutmodtagelsen og flere patienter bliver sendt hjem dagligt 

uden en færdig plan. Dette er bekymrende for patienterne. Der er behov for handling. 

 

Faktum er, at der er for lange ventetider på behandling af patienter i Nordjylland med 

ortopædkirurgiske skader. Vi ser følgende tiltag, som kunne være fordelagtige at undersøge mhp. at 

styrke patientsikkerheden i Akutmodtagelsen i Aalborg: 

- Ortopædkirurgisk læge om aftenen/natten, så flere patienter får rette behandling på rette 

tid.  

- Behandlersygeplejersker (som ikke indgår i den almindelige normering, som de gør nu) eller 

fysioterapeuter, som kan afslutte forløb selvstændigt.   

- Optimering af arbejdsgange omkring AI-løsning mhp. reelt at reducere ventetider. 

- Bedre implementering af “Subakut Ortopædkirurgisk Ambulatorium”, så f.eks. 

lægesekretærerne kan booke tider til patienter, der kommer udenfor dagstid. Bedre 

oplysninger til de praktiserende læger, så de booker patienter direkte. 

 

Ved ændringer, som beskrevet i Gennemgang af udvalgte områder, der sigter mod store økonomiske 

besparelser, mener vi, at det er vigtigt at konsekvensbeskrive helt ned i detaljen. På den måde er det 

allerede nu muligt, at have blik for forringelser af i særdeleshed patienterne i Nordjylland, men også 

for arbejdsmiljøet for personalet.  

Vi har en bekymring for, hvorvidt de mindre matrikler (Thisted, Farsø og Hobro) fortsat kan tiltrække 

kvalificeret arbejdskraft og forblive attraktive arbejdspladser, når nedlukninger finder sted.  

 

Med venlig hilsen 

 

Medarbejderrepræsentanter til HospitalsMED, Aalborg UH 
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